
Uwaga! 

Protokół niniejszy podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 
września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. nr 112, poz.1198 ze zm.), 
z ograniczeniami wynikającymi z art.5 cytowanej ustawy. 
 

Uwaga ! 

Użyte w tekście   zamazania w kolorze czarnym oznaczają, że dokonano wyłączenia 
danych osobowych ze względu na prywatność osoby fizycznej - podstawa wyłączenia 
art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. 
z art.23 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonał 
Sekretarz Gminy Grabów Janusz Jagodziński. 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  VII / 2011 

z sesji RADY GMINY GRABÓW 

z dnia 28 czerwca 2011 r. 

odbytej w sali narad Urzędu Gminy w Grabowie 

 

     Obrady rozpoczęto o godz. 10-tej, a zakończono o godz. 15- tej. 

   

     Liczba radnych obecnych podczas sesji – 14 

 

      Ponadto w sesji udział wzięli: 

 
 Pan Wójt Gminy – Ryszard Kostrzewski 

 Pan Zastępca Wójta Gminy – Wiesław Łaziński 

 Pan Sekretarz Gminy- Janusz Jagodziński 

 Pani Skarbnik Gminy – Zofia Zasadzka 

 Sołtysi Gminy Grabów ( wg załączonej listy obecności) 

 Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych: 

 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Grabowie – Krystyna Gaj 

- Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starej Sobótce – Stanisław Tomczak 

- Pan Dyrektor Gimnazjum w Grabowie – Mariusz Jagielski 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kadzidłowej – Danuta Niewiadomska 

- Dyrektor  GZGKiM w Grabowie -  Włodzimierz Ryszkiewicz 

- Kierownik GOPS – u w Grabowie – Jadwiga Soja  

 

      1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia Sesji Rady Gminy dokonał Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Sobczyński, który stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest w momencie otwarcia 

Sesji 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Sesja może się odbyć i można 

podejmować prawomocne uchwały.  

  

 



2.Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński przedłożył zmianę do 

proponowanego porządku obrad VII sesji stwierdzając- w świetle wprowadzonych zmian 

na posiedzeniach komisji do proponowanego porządku  wprowadza się zmiany dotyczące; 

16.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia limitu punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży. 

 Dodatkowo do porządku obrad  wprowadza się na wniosek Wójta zmianę  dot.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Grabów porozumienia z Powiatem Łęczyckim dotyczącego powierzenia do 

realizacji zadania własnego z zakresu oświaty, polegającego na prowadzeniu 

przez Powiat Łęczycki przedszkola specjalnego w Zespole Placówek Edukacyjno 

– Wychowawczych w Łęczycy. 

Pan Zastępca Wójta Wiesław Łaziński przedstawił uzasadnienie do uchwały stwierdzając: 

 

 

W świetle wprowadzonych zmian Porządek obrad VII Sesji Rady Gminy 

przedstawia się następująco ; 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum . 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji . 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. przedstawienia Radzie Gminy 

opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w Łęczycy i 

Sądu Okręgowego w Łodzi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin dla stanowisk kierowniczych zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Grabów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  sieci  oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Grabów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w oddziałach 

przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Grabów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na rok 2011. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Kadzidłowa w drodze  bezprzetargowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Leszno-Kotowice w trybie 

przetargu ustnego  ograniczonego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Piotrkówek w drodze przetargu 

ustnego  nieograniczonego. 

14. Absolutorium dla Wójta Gminy Grabów za 2010 rok 

- sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za 2010 rok, 

- sprawozdanie finansowe gminy,  

- informacja o stanie mienia komunalnego gminy,  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez               

Wójta Gminy Grabów  sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok wraz z  

informacją o stanie mienia komunalnego,  

- wniosek Komisji Rewizyjno – Samorządowej Rady,  



- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku  

Komisji  Rewizyjno – Samorządowej Rady,  

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za 

2010r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 rok,  

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Grabów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na biurokratyczne załatwienie 

sprawy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia limitu punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Grabów 

porozumienia z Powiatem Łęczyckim dotyczącego powierzenia do realizacji zadania 

własnego z zakresu oświaty, polegającego na prowadzeniu przez Powiat Łęczycki 

przedszkola specjalnego w Zespole Placówek Edukacyjno – Wychowawczych w 

Łęczycy. 

18. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie obrad  sesji .  

 

  Porządek VII sesji Rady został przyjęty przy 13 głosach za w obecności 13 

radnych na sali narad. 

 

 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

      Pan Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady 

Gminy  bez odczytywania, gdyż jest on wyłożony do publicznego wglądu w sali narad 

Urzędu Gminy. 

 

       RADA GMINY GRABÓW przyjęła bez odczytywania protokół z VI Sesji Rady 

Gminy  przy 14 głosach za w obecności 14 radnych na sali narad. 

 

4.Interpelacje i zapytania. 

   Radny Starczyński Andrzej zapytał kiedy zostanie powołana nowa Komisja 

Alkoholowa, bo słyszę, że część osób odeszła z dotychczasowego składu. 

Druga sprawa – jakie obowiązki ma Pan Dyrektor GZGKiM, do kogo należy obkaszanie 

poboczy, bo Pan Dyrektor nie ma czasu, to należy dołożyć mu te 500 czy 1000zł, a Pan 

Wójt wie o co chodzi bo ja już Wójtowi tłumaczyłem. 

   Radna Matusiak Małgorzata zapytała kiedy zostanie naprawiony mostek na rzece 

Rgilewka, który wymaga remontu. Następna sprawa – mieszkańcy Sobótki pytają się 

kiedy zostaną wznowione prace przy budowie kanalizacji. 

   Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pieczewski Krzysztof zgłosił interpelację w 

sprawie naprawy dużej wyrwy na drodze asfaltowej Chorki-Borucice. 

Następnie odniósł się spraw dróg powiatowych i gminnych – są one bardzo zakrzaczone i 

te drogi stają się niebezpieczne. 



    Radny Pan Krawczyk Czesław – ustosunkował się do wystąpienia Pani Malinowskiej, 

jakie miało miejsce na poprzedniej sesji: „ otóż chcę Państwu powiedzieć, ze względów 

czysto humanitarnych, ponieważ jej tato świętej pamięć, przyszedł do mnie i bardzo mnie 

prosił, że są ciężkie warunki materialne i dla tego została przeze mnie przyjęta. 

Natomiast Ja jej nie protegowałem na stanowisko sekretarza, bądź kierownika USC – jest 

to bzdura totalna”. 

Następna sprawa Pan Radny zapytał się jak wygląda sprawa podłączenia studni 

głębinowej i studzienek kanalizacyjnych do burzówki na naszym terenie ponieważ ta 

sprawa kwalifikowała się z Urzędu do przeprowadzenia dochodzenia i wyciągnięcia 

konsekwencji w stosunku do osób, które dopuściły się do łamania przepisów. 

Dalsza sprawa- dostaliśmy na Komisji Rewizyjnej stan liczbowy dzieci w poszczególnych 

szkołach dla przykładu:  

 SP Kadzidłowa: 

1 klasa – 8 uczniów. 

2 klasa – 13 uczniów. 

3 klasa – 19 uczniów. 

skąd się wzięła liczba 19 uczniów w klasie 3, czy one nie uzyskały promocji i czy 

przyjmowane dzieci dwóch okolicznych miejscowości nie z naszych terenów Gminy. W 

ogóle proponuję by się zastanowić, czy nie zachodzi sytuacja łączenia tych klas w lwiej 

części jest w klasach po dziesięciu uczniów. Jestem ostatni by likwidować szkoły, ale nie 

może być sytuacji że w klasach jest 8, 10 uczniów.  

Chciałem się również ustosunkować do mojej osoby jak byłem Przewodniczącym Rady, 

mam materiały i opinie przez doktora Sypniewskiego. Druga opinia wystawiona przez 

profesora zwyczajnego Pana Izbina Niedbałę wydział Prawa i Administracji im. Adama 

Mickiewicza w Poznaniu odnośnie Przewodniczącego Rady. Jeden akapit przeczytam „w 

konsekwencji uważam że pełnienie funkcji delegata GS i równoczesne pełnienie funkcji 

Przewodniczącego Rady Nadzorczej GS działającej na terenie gminy nie pozostaje w 

sprzeczności w ustawie o samorządzie gminnym. Rola Przewodniczącego Rady sprawdza 

się tylko do organizowania pracy Rady oraz prowadzenie jej obrad. 

   Radna Krysiak Ewelina zgłosiła o odkrzaczenie drogi w Kurzjamie. 

   Radny Pabin Henryk ponowił prośbę o odkoszenie poboczy dróg w Pieczewie za 

mostkiem. 

  Druga sprawa – chciałem się dowiedzieć, co będzie z Gimbusem, który dowoził dzieci do 

szkół, bo słyszę z pantoflowej poczty, że na nowy rok już nie będzie jeździł. Po prostu 

jako Radny nic w tym temacie nie wiem i Rada jest tylko potrzebna do tego, jak dokonuje 

zmiany w budżecie gminy. 

  Radny Grobelny Leszek zapytał co dalej w sprawie Kanału Królewskiego, teraz woda 

opadła i można działać. 

Następna sprawa miał przyjechać jakiś inspektor i przeprowadzić jakieś ekspertyzy na 

zamulanie i tę sprawę miał załatwić Radny Powiatowy Pan Jagodziński Janusz. 

   Sołtys Łopaciński Zenon zapytał czy będzie wybudowany przystanek autobusowy. 

   Pan Jagielski Mariusz Dyrektor Gimnazjum w Grabowie złożył podziękowanie za 

remont toalety Panu Dyrektorowi GZGKiM, Wójtowi i całej Radzie Gminy. 

   Sołtys Gromiński Jerzy odniósł się do budowy drogi w Potrzaskowie i złej woli i 

postawy Pana Nowaka. Mieszkańcy już nie wytrzymują tej paranoi. 



Druga sprawa oczyszczalni, też nic się nie dzieje, skojarzyłem sobie sprawę jako grę w 

tenisa: Pan Wójt odbija piłeczką do Dyrektora a Dyrektor do Kamińskiego. 

   Radny Krawczyk Czesław zapytał jaka jest ta pow. działki. 

   Pan Wójt Gminy odpowiedział, że w grą wchodzi 9 tyś. zł ale wywołamy niesamowite 

oburzenie wobec tych rolników co pod budowę dróg oddali za darmo grunt. 

 

Interpelacje i zapytania będą udzielone we przedostatnim punkcie. 

 

6. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

Pan Wójt Gminy Kostrzewski  Ryszard przedłożył  sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej. 

 Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dyskusji głos wzięli: 

Pan Przewodniczący Rady  Gminy – Zbigniew Sobczyński  zaproponował by podjąć 

dyskusję na temat obniżenia ceny przetargowej do sprzedaży  budynku po byłej Szkole 

Rolniczej. 

 Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy poinformował, że nikt się nie zgłosił do 

przetargu za taką cenę. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził w stosunku do Pana powinny być wyciągnięte 

konsekwencje, za ten stan budynku i za dewastację. Społeczeństwo ubożeje w 

zaskakujący sposób i nie będzie stać ich na mieszkanie. Rodzina patologiczna 

umieszczona jest w Chorkach w szkole. Proszę się zapytać jak wygląda sytuacja, to jest 

kompromitacja. Najpierw było 200 000 zł, a teraz 160 000zł, najlepiej zejść do 

100 000zł. Ten budynek powinien być dostosowany na socjalne mieszkania. Jak Pan mógł 

sprzedać za marne grosze 0,80 ha, ten właściciel powinien zapłacić 10 razy więcej. To są 

fakty. 

Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy stwierdził- Pan mówi o wirtualnej sytuacji i 

tylko Pan ma takie skojarzenia.  

 Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Drozdowski Józef powiedział, że rodzina 

patologiczna jest umiejscowiona w lokalu szkoły, to jak będziemy się czuć, jeżeli 

będziemy dawać pieniądze, naprawiać a oni będą nas wykorzystywać. Dawać tym co piją, 

kradną? 

  Radny Krawczyk Czesław skwitował-nie wszyscy są patologiczni, to po co jest policja, 

opieka społeczna by się tymi sprawami zająć, a nie tylko kiwać głową. Nie można 

sprzedać budynku za bezcen. 



Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy stwierdził- nas jako Gminę obowiązuje przetarg 

nieograniczony. Rozmawiałem z Dyrektorem GZGKiM o adaptacji, to są bardzo wysokie 

koszty. Rada poprzednich kadencji jak się dowiedziała o kwocie 750 000zł adaptacji 

byłego Pawilonu, to nie chciała w ogóle słyszeć o adaptacji. Nas ekonomia musi 

interesować. 

 Radny Krawczyk Czesław stwierdził- budynek był dobry, bo była szkoła ale został 

zdewastowany. Budynek w Besiekierach stara szkoła z 1870r. dobudowana część 

w1970r. i się remontuje bez dokumentacji i kosztorysu i jak to się ma do innych sytuacji. 

Pytam pana jak Pan sprzeda budynek to co Pan zrobi z tymi ludźmi co potrzebują lokali 

komunalnych, a w szkole trzymać rodzinę patologiczną to jest dla niej miejsce? 

 Radna Matusiak Małgorzata stwierdziła- nie ma podań starszych osób o przydział 

mieszkań a adaptacja tych pomieszczeń pochłonie dużo pieniędzy. Kiedy przyjdzie taki 

moment to trzeba będzie się zastanawiać czy wybudować nowy budynek. 

 Radny Starczyński Andrzej stwierdził- obniżyć cenę, sama działka jest więcej warta, 

jest uzbrojona, ma podłączoną wodę, prąd, kanalizację. 

 Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy odpowiedział proszę mi takich rzeczy nie 

mówić, tylko przystąpić do przetargu i kupić. 

 Radny Starzyński Andrzej stwierdził- Pan tylko staje za Dyrektorem, kupić mu fotel 

niech się rozsiądzie. W Besiekierach można było zrobić adaptację bez pozwolenia i 

dokumentacji i Wójt dał  na remont pieniądze. 

 Pan Dyrektor GZGKiM Ryszkiewicz Włodzimierz stwierdził: na dzień dzisiejszy 

mamy 5 lokali socjalnych i pięciu lokatorów którzy za prąd i czynsz wcale nie płacą. Jeżeli 

chodzi o czynsz to za 1m2  jest to 0,70gr. Swojego czasu został przeprowadzony remont 

domu parafialnego, energia jest wspólna, łazienki wspólne, jak mam lokatorów rozliczyć? 

Nam są potrzebne lokale socjalne ale nie zbiorowe typu parterowego z oddzielnymi 

wejściami. W lokalach komunalnych są niektóre lokale które nie były odświeżane przez 

20 lat przez ich lokatorów. Firanki aż pożółkły z brudu. Budynek po byłym przedszkolu 

nie nadaje się na lokale socjalne, straż nie pozwoli na mieszkania. 

 Sołtys Kowalska Janina stwierdziła- jest u nas sytuacja zła z rodziną Ratajczyków i 

zgadzam się z wypowiedzią Radnego Krawczyka, że jest to patologia. Mieszkańcy boją się 

o swoje dzieci będące na boisku szkolnym jak również o działki. Ja mam pytanie czy ci 

Państwo mają swoją działkę? Dlaczego mamy pomagać takim ludziom, skoro ich stać na 

codzienne wydawanie 500 zł jednorazowo. Dostają całe wiadra kiełbasy które są 

wyrzucane do psów sąsiadów i mamy im pomagać, a oni będą trwonić pieniądze, to niech 

sami sobie radzą. 

 Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy - za ten głos bardzo dziękuję bo on jest w 

ogromnym przeciwieństwem do tego miłosierdzia co powiedział Pan Krawczyk na koszt 

podatników. Po pożarze Państwa Ratajczyków powstała inicjatywa pomocy z jakim 

efektem, to nie będę się wypowiadał. Na zorganizowanej sołtysówce wystąpiłem z 



inicjatywą przeprowadzenia zbiórki lecz gdy usłyszałem od sołtysów że chcą Państwo 

Ratajczykowie sprzedać, sam się zweryfikowałem i stwierdziłem - nie prowadzimy 

postępowania do czasu wyjaśnienia. Gdyby byli zainteresowani faktycznie wykazali by 

chęć, to by zaczęli chociaż od wywożenia gruzu wówczas Pan Jesionowski dał drzewo, my 

także byśmy pomogli. 

 Pani Kierownik GOPS-u Soja Jadwiga stwierdziła- państwo mówicie, że ta rodzina 

jest patologiczna, cóż są winni dzieci, skoro mają takiego ojca. Matka wychowała 12-

dzieci część z nich jest już dorosła i się wyprowadziła, ułożyła sobie życie. Przy matce 

pozostało 4-dzieci i dziwię się wypowiedzi Pani Sołtys, że inne dzieci boją się wyjść na 

podwórko szkolne jak są dzieci rodziny Ratajczyków. Są trzy dziewczynki i 4 -latek i nie 

słyszę od Pani Dyrektor SP Grabów że są z nimi problemy. Zgadzam się że nie powinni 

dłużej przebywać w lokalu SP w Chorkach bo ten lokal nie do takich celów służy, ale cóż 

można było wówczas zrobić zima kiedy na dworze -200C, a oni po pożarze domu zostają 

bez mieszkania. Pańskie zdanie jest inne a moja opinia jest odmienna, cóż są winne 

dzieci, skąd mają wiaderka kiełbasy nie wiem, od nas nie dostają. Z tego co mam 

rozeznanie to jeżeli pracuje Pan Ratajczyk to dostaje 900 zł a reszta to są zasiłki rodzinne 

które im przysługują tak jak i innym rodzinom, jeżeli dochód na osobę nie przekracza 

504 zł, a to się należy w myśl ustawy. Co do odbudowy budynku Pani Ratajczyk sam z 

dziećmi tego nie zrobi. Nosili się z zamiarem że może znalazł by się ktoś chętny kto by 

kupił budynek w Lesznie, oni by w zamian za to kupili w Chorkach budynek, który ktoś 

chce sprzedać za małe pieniądze. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Drozdowski Józef stwierdził- po części zgadzam się z 

wypowiedzią Pani Kierownik ale to mężczyzna obejmuje powinność utrzymania rodziny. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził nie zawracajmy Wisłę kijem, jesteśmy przed 

faktem dokonanym, jeżeli wchodzi w sprawę alkoholizm to oddać na przymusowe 

leczenie, natomiast dziećmi należy się zainteresować. 

  Pani Kierownik GOPS-u Soja Jadwiga odpowiedziała że Pan Ratajczyk został 

skierowany na przymusowe leczenie z wyroku Sądu, 2 lata minęło i jest to samo. 

 Radny Starczyński Andrzej stwierdził że popiera Panią Kierownik GOPS-u, że dzieci 

nie są winne, że ich rodzice są nieudolni. 

 Radna Matusiak Małgorzata zwróciła uwagę że zazębiły się nam dwa tematy, a 

właściwie chodziło o obniżenie wyceny nieruchomości byłego budynku po szkole 

Ogrodniczej wystawionej na sprzedaż w drodze przetargu. Jeżeli chodzi o rodzinę 

Ratajczyków to sprawa jest załatwiona, została przeniesiona do lokalu komunalnego w 

Besiekierach. Dlatego składam wniosek o zamknięcie dyskusji w tej sprawie.  

W związku z powyższym na tym etapie dyskusję zakończono. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości zaprezentowane sprawozdanie. 

 



6.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. przedstawienia Radzie 

Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Rejonowego w 

Łęczycy i Sądu Okręgowego w Łodzi. 

 
Wnioski Komisji 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 

Dyskusji nie podjęto. 

   Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. 

przedstawienia Radzie Gminy opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu 

Rejonowego w Łęczycy i Sądu Okręgowego w Łodzi, który został przyjęty przy 14 głosach 

za na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/35/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
7.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin dla stanowisk kierowniczych zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Grabów. 

 
Wnioski Komisji 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 

Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym: 

 Ustala tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin dla kierownika świetlicy w wymiarze 18 

godzin tygodniowo. 

 
Pan Zastępca Wójta Łaziński Wiesław wyjaśnił, że ustalając tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin dla kierownika świetlicy wychodzi 26 godzin- w tym 8 godzin dla 

kierownika świetlicy i 18 godzin wychowawczych. 

 

Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla stanowisk kierowniczych zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Grabów, który został przyjęty przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym przy obecnych 13 radnych na ustawowy skład rady wynoszący 15 

radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/36/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 



8.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  sieci  oddziałów przedszkolnych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Grabów.  

Wnioski Komisji 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 

 
W dyskusji głos wzięli: 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty Matusiak Małgorzata stwierdziła, że 

Komisje, gdy tym tematem się zajmowały to się zgodziły na liczbę sieci oddziałów 

przedszkolnych pod warunkiem by nie generować dodatkowych etatów tylko po jednym 

etacie a pomoc wykorzystać poprzez pracowników obsługi. 

Pan Zastępca Wójta Wiesław Łaziński odpowiedział we wszystkich oddziałach 

przedszkolnych program jest realizowany w ramach 5 godzin, czyli etat nauczycielski. 

Jedynym wyjątkiem jest Grabów, gdzie przedszkole  będzie czynne 0 3,4 godzin więcej. 

 Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej Grabów Pani Gaj Krystyna stwierdziła- my 

jako dyrektorzy nie możemy zlecić opieki nad małymi dziećmi osobom, którzy nie mają 

wykształcenia pedagogicznego, tak samo dotyczy stażystów z Biura Rejonowego Pracy w 

Łęczycy. Całkowitą odpowiedzialność za dziecko przebywającego w przedszkolu ponosi 

nauczyciel i Dyrektor.     

 Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski  przedłożył projekt 

uchwały w sprawie ustalenia sieci  oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Grabów, który został przyjęty przy 11 głosach za i 2 

wstrzymujących  na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/37/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w oddziałach 

przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Grabów. 

 
Wnioski Komisji 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt przedmiotowej uchwały. 

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w 

oddziałach przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Grabów, który został przyjęty przy 

14 głosach za na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/38/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 
10.Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na rok 2011. 

 



Wnioski Komisji 

Komisja pozytywnie opiniują projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

gminy  Grabów na rok 2011. 

W świetle powyższego Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  poddał pod 

glosowanie przedłożony przez Panią Skarbnik Gminy projekt uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie gminy Grabów na rok 2011, który został przyjęty przy 13 

głosach za obecnych na Sali na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i pojęta 

została  

UCHWAŁA Nr VI /39/ 2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Kadzidłowa w drodze  bezprzetargowej. 

 

Wnioski Komisji 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w brzmieniu 

następującym : 

Wyraża się zgodę na przystąpienie do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy położonej w  obrębie ewidencyjnym Kadzidłowa oznaczonej nr działki 166/1 

o pow. 0,0490 ha i 166/2 o pow.  0, 3420 ha  stanowiącej własność Gminy. 

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Kadzidłowa w drodze  

bezprzetargowej, który został przyjęty przy 13 głosach za na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/40/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 
12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Leszno-Kotowice w trybie 

przetargu ustnego  ograniczonego. 

 

Wnioski Komisji 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w brzmieniu 

następującym : 

Wyraża się zgodę na przystąpienie do zbycia nieruchomości  położonej w obrębie 

ewidencyjnym Leszno - Kotowice oznaczonej nr działek 127/2 i 127/4 o łącznej pow. 

0,5000 ha stanowiącej własność Gminy w trybie przetargu ustnego ograniczonego.  

 

Dyskusji nie podjęto. 



Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Leszno-Kotowice w 

trybie przetargu ustnego ograniczonego, który został przyjęty przy 13 głosach za na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/41/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 
13.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Piotrkówek w drodze 

przetargu ustnego  nieograniczonego. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

 Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Wyraża się zgodę na przystąpienie do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy położonej w Piotrkówku oznaczonej nr działki 94/1 o pow. 3,8214 ha  w 

trybie przetargu ustnego nieograniczonego.  

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

   Komisja pozytywnie przy 5 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Wyraża się zgodę na przystąpienie do zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy położonej w Piotrkówku oznaczonej nr działki 94/1 o pow. 3,8214 ha  w 

trybie przetargu ustnego nieograniczonego.  

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja pozytywnie przy 5 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Wyraża się zgodę na wydzierżawienie dotychczasowemu dzierżawcy nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy położonej w Piotrkówku oznaczonej nr 

działki 94/1 o pow. 3,8214 ha na okres jednego roku. 

W dyskusji głos wzięli: 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski- Sołtys Chojnacki Bogdan był sąsiadem 

Andrysiaków i się nimi opiekował. Miał trzech świadków do sporządzenia nabycia 

majątku, ale Sąd Rejonowy nie podzielił stanowiska świadków i spadek bez naszej próby i 

chęci zawładnięcia przypadł Gminie. Podjąłem decyzję o wydzierżawieniu gruntu na okres 

3 lat Panu Chojnickiemu, ale moje możliwości prawne na tym etapie się zakończyły. Dalej 

to tylko Rada Gminy może podjąć stanowisko o zbyciu w drodze przetargu, 

nieograniczonego bądź wydzierżawienie, ale także w drodze przetargu nieograniczonego. 

W moim odczuciu najlepiej kupić, korzystając z możliwości wzięcia kredytu na zakup 

ziemi.  



 Radny Pabin Henryk zaproponował odłożenie tematu na następną sesję w celu 

podjęcia decyzji o wydzierżawieniu. 

 Radna Matusiak Małgorzata- zwróciła uwagę że nie mamy nawet podania o 

wydzierżawieniu ze strony Pana Chojnickiego czy też jego córki i na siłę mamy 

uszczęśliwiać, tym bardziej że od kwietnia do czerwca upłynęło wiele czasu i nie widzimy 

żadnego ruchu w tym kierunku. 

 Pan Sołtys Chojnacki Bogdan przekazał do wglądu umowę o dzierżawę na 10 lat 

podpisaną przez Wójta Gminy Kostrzewskiego Ryszarda.  

 Pan Sekretarz Gminy Jagodziński Janusz udzielił odpowiedzi, że umowa cywilno-

prawna została zawarta w 1995 r. pomiędzy Panem Chojnackim Bogdanem a Panem 

Andrysiakiem sporządzona w Urzędzie Gminy i w momencie śmierci Pana Andrysiaka 

umowa z powodu śmierci jednej osoby jako strony przestała być wiążąca. 

    Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie 

geodezyjnym Piotrkówek w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, który został 

przyjęty przy 8 głosach za, 3 przeciwnych i 2 wstrzymujących na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/42/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

14.Absolutorium dla Wójta Gminy Grabów za 2010 rok. 

          

       Pan Zbigniew Sobczyński Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 

instytucja absolutorium w samorządzie terytorialnym jest ściśle związana z oceną 

wykonania budżetu przez zarząd jednostki samorządu terytorialnego. Związek ten jest 

wyraźnie wskazany m.in. w art. 18 ust. 2 pkt. 4 ustawy o samorządzie gminnym, zgodnie 

z którym do wyłącznej kompetencji rady gminy należy uchwalanie budżetu gminy, 

rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie 

udzielenia lub nieudzielenia absolutorium zarządowi z tego tytułu. 

      Ocena działalności organu wykonawczego w sferze budżetowej przez organ 

stanowiący ma na celu ustalenie, czy sposób gromadzenia dochodów oraz realizacji 

wydatków za okres roku budżetowego był zgodny z uchwalonym budżetem. 

 Instytucja absolutorium stanowi ustawowo określony sposób kontroli organu 

stanowiącego nad wykonywaniem budżetu przez organ wykonawczy i jest wyrazem 

końcowym oceny działalności organu wykonawczego w tym zakresie. Uchwała ta 

wskazuje na to, że absolutorium nie może być efektem niezadowolenia rady z 

całokształtu działalności organu wykonawczego, ale musi ściśle odnosić się do 

wykonywania budżetu gminy. Ważna jest zatem ocena wykonania planów budżetowych, 

ocena rozbieżności wykonania z planem.  

 

- sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy za 2010 rok, 

Pan Ryszard Kostrzewski – Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy Grabów za 2010r. 

 

Radni otrzymali pisemne sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2010r. 

Sprawozdanie to było tematem posiedzeń Komisji Rady więc każdy Radny miał możliwość 

zapoznania się z jego treścią i wypracowania opinii na ten temat.  



 

- sprawozdanie finansowe gminy,  

Pani Zofia Zasadzka Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie finansowe gminy Grabów 

za 2010r. 

 

- informacja o stanie mienia komunalnego gminy,  

Pan Ryszard Kostrzewski – Wójt Gminy przedstawił informację o stanie mienia 
komunalnego gminy, 
 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez   

Wójta Gminy Grabów  sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok wraz z  

informacją o stanie mienia komunalnego, 

  

Pan Wiesław Łaziński – Zastępca Wójta przedstawił opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez   Wójta Gminy Grabów  

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok wraz z  informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Łodzi Uchwałą Nr V/151/2011 z dnia 24 maja 2011 r. 

wyraziła opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania  

budżetu za 2010 rok. 

 

- wniosek Komisji Rewizyjno – Samorządowej Rady,  

 
Pan Ireneusz Pietrzak Przewodniczący Komisji Rewizyjno – Samorządowej przedstawił 

wniosek komisji. 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Grabów na posiedzeniach  w dniach 10 maja i  18 maja 

2011 r. oraz 6 czerwca 2011r. zapoznała się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2010 rok, 

2) sprawozdaniem finansowym 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, 

4) informacją ostanie mienia gminy, 

5) opinią Komisji Budżetowej  

i pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i zwróciła się z wnioskiem do Rady Gminy 

Grabów o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Grabów. 

 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji  Rewizyjno – Samorządowej Rady,  

 
 Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński przedłożył opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjno – Samorządowej 

Rady,  

 
Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grabów 

za rok 2010 z tytułu wykonania budżetu i Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grabów 

o wykonaniu budżetu gminy za 2010 rok został przekazany do Regionalnej Izby 



Obrachunkowej w Łodzi i Uchwałą Nr V/ 150/2011 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi z dnia 24 maja 2011 r. został pozytywnie zaopiniowany. 

 

- dyskusja, 

 
W ramach dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za 

2010r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 rok,  

 

         Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski  przedłożył projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za 2010r. wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 rok, który został przyjęty przy 11 

głosach za i 2 wstrzymujących się na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i 

podjęta została 

U C H W A Ł A  Nr VII \ 43\2011 

 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Grabów. 

 

    Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w 

sprawie  absolutorium Wójtowi Gminy Grabów z tytułu wykonania budżetu na 2010r., 

który został przyjęty przy 11 głosach za i 2 wstrzymujących się na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została 

U C H W A Ł A  Nr VII \ 44\2011 

 

która stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski podziękował Radzie za udzielenie absolutorium 

oraz wszystkim osobom, które przyczyniły się do sprawnej pracy Urzędu w roku 

ubiegłym. 

 

 15.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na biurokratyczne  

załatwienie sprawy. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

  Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Do Rady Gminy Grabów wpłynęła skarga Pana Andrzeja Oczeretko - Szlot  z dnia 12 

kwietnia 2011 roku (data wpływu: 13 kwietnia 2011 roku), dotycząca biurokratycznego 

załatwienia sprawy przekazana do rozpatrzenia według właściwości Rady Gminy. 

Skarżący został poinformowany przez Przewodniczącego Rady Gminy Grabów pismem Nr 

OS.1510.3.2011 z dnia 18 kwietnia 2011r.oraz pismem Nr OS.1510.3.2.2011 z dnia 6 



czerwca 2011r., że skarga z dnia 12 kwietnia 2011 r. będzie rozpatrzona  do 28 czerwca 

2011roku, w którym to terminie planowane jest zwołanie VII Sesji Rady Gminy  Grabów.  

 

Przedmiotowa skarga była dogłębnie i szczegółowo rozpatrywana przez wszystkie 

Komisje stałe Rady Gminy. Wójt Gminy, Sekretarz Gminy przedstawiał Komisji przebieg 

postępowania prowadzonego w sprawie oraz składał wyjaśnienia. Po zbadaniu akt sprawy 

oraz w oparciu o wyjaśnienia wójta Gminy, Sekretarza Gminy stwierdzono, co następuje:  

 

                                    W uzasadnieniu wskazuje się: 

 

W dniu 13 kwietnia 2011 r. do Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Grabów wpłynęło pismo 

Pana Andrzeja Oczeretko-Szlot w sprawie nie udzielenia przez Wójta Gminy Grabów 

odpowiedzi na pismo z dnia 5 maja 2010 r. w sprawie wydania listu anonimowego 

dotyczącego Pana Andrzeja Oczeretko-Szlot.  

Z informacji złożonych przez Wójta Gminy i Sekretarza Gminy wynika, że odpowiedź w 

sprawie udostępnienia anonimu Panu Andrzejowi Oczeretko- Szlot została udzielona 

ustnie w dniu 5 maja 2010 r. tj. w dniu złożenia wniosku. Wnioskodawca został 

poinformowany, że anonim nie jest dokumentem urzędowym w rozumieniu Ustawy z dnia 

6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U z 2001r, Nr 112, poz. 1198 

z późń. zm.) i tym samym nie podlega udostępnieniu. Należy dodać, że przedmiotowy 

anonim nie został włączony do żadnych akt sprawy i dlatego nie ma tu również 

zastosowania art. 73 par. 1 Ustawy  z 14 czerwca 1960 r. kodeks postępowania 

administracyjnego  (Dz. U. z 2000 r. Nr 98, poz. 1071 z późń. zm.) o udostępnianiu 

dokumentów. Ponadto udostępnienie anonimu było niemożliwe z tego względu, że został 

zniszczony wobec jego nie podpisania i niemożności ustalenia od kogo pochodzi. 

Ustna odpowiedź została udzielona w gabinecie Wójta przez Wójta Gminy Grabów i w 

obecności Sekretarza Gminy.  

Komisja stwierdza, że z formalnego punktu widzenia odpowiedź została udzielona, co 

prawda bez udziału złej woli organu nastąpiło to w formie ustnej, a nie pisemnej. W 

związku z zaistniałą sytuacją Komisja prosi Wójta o przestrzeganie zasad pisemności 

załatwiania spraw. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

   Komisja pozytywnie przy 5 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Komisja pozytywnie przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących uznała skargę Pana Andrzeja 

Oczeretko – Szlot  na biurokratyczne załatwienie sprawy jako bezzasadną 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

   Komisja pozytywnie przy 5 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

  Komisja  uznała skargę za bezzasadną. Nie mniej jednak zwraca uwagę Wójtowi, że 

nastąpiło niedopatrzenie ze strony Urzędu Gminy. W związku z powyższym należy 

niezwłocznie udzielić Panu Andrzejowi Oczeretko- Szlot pisemnej odpowiedzi na pismo z 

dnia 4 maja 2010r. 

 

Dyskusji nie podjęto. 



Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

biurokratyczne  załatwienie sprawy, który został przyjęty przy 12 głosach za przy 

obecności 12 radnych na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/45/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 
16.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia limitu punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja pozytywnie przy 4 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały 

w brzmieniu następującym : 

Ustala się na terenie Gminy Grabów limit punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia               

w miejscu sprzedaży w ilości 5 punktów. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja pozytywnie przy 5 głosach za zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały w 

brzmieniu następującym:  

Ustala się na terenie Gminy Grabów limit punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia               

w miejscu sprzedaży w ilości 5 punktów. 

   KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja pozytywnie przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały w brzmieniu następującym : 

Ustala się na terenie Gminy Grabów limit punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających powyżej 4,5% alkoholu ( z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia               

w miejscu sprzedaży w ilości 3 punktów. 

Dyskusji nie podjęto. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski przedłożył projekt uchwały w 

sprawie ustalenia limitu punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających 

powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży, który został przyjęty przy 12 głosach za przy obecności 12 radnych na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/46/2011 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 
17.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 



Grabów porozumienia z Powiatem Łęczyckim dotyczącego powierzenia do 

realizacji zadania własnego z zakresu oświaty, polegającego na prowadzeniu 

przez Powiat Łęczycki przedszkola specjalnego w Zespole Placówek Edukacyjno 

– Wychowawczych w Łęczycy. 

 

Pan Zastępca Wójta Gminy Wiesław Łaziński  uzasadnił, iż podstawą zawarcia 

porozumienia jest art. 5 ust. 2 pkt 1, ust. 5 i 5b ustawy z dnia 7 września 1991 r. o 

systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm. Przedmiotem 

niniejszego porozumienia jest prowadzenie przedszkola specjalnego z oddziałami dla 

dzieci z upośledzeniem w stopniu umiarkowanym i znaczącym z autyzmem i z 

niepełnosprawnościami sprzężonymi. Powierzający jako jednostka samorządu 

terytorialnego, do której zadań własnych należy prowadzenie przedszkola specjalnego, 

przekazuje to zadanie Przyjmującemu, począwszy od dnia 1 września 2011 r. Przekazanie 

zadania nie zwalnia Powierzającego z obowiązku, o którym mowa w art. 14 ust. 4 ustawy 

z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty tj. zapewnienia niepełnosprawnym 

sześcioletnim dzieciom bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do przedszkola 

specjalnego. 

   W celu realizacji przyjętych zadań Przyjmujący zobowiązuje się do prowadzenia 

przedszkola specjalnego w budynku położonym na terenie Zespołu Placówek Edukacyjno 

– Wychowawczych w Łęczycy, który stanowi własność Powiatu Łęczyckiego. Od rodziców 

(prawnych opiekunów) dzieci uczęszczających do przedszkola specjalnego nie są 

pobierane żadne opłaty za wyjątkiem opłaty za wyżywienie, którego koszt jest ustalany 

na podstawie i na zasadach określonych w § 66 ust.1 rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej i Sportu z dnia 7 marca 2005 roku w sprawie rodzajów i szczegółowych zasad 

działania placówek publicznych, warunków pobytu dzieci i młodzieży w tych placówkach 

oraz wysokości i zasad odpłatności wnoszonej przez rodziców za pobyt ich dzieci w tych 

placówkach (Dz. U. z 2005 r. Nr 52, poz. 467 Nr 212, poz. 1767z późń. zm.) Powiat 

Łęczycki przeznaczy w okresie od 1 września 2011 do 31 sierpnia 2012 r. odpowiednie 

środki finansowe na realizacje zadania o którym mowa w § 5 ust.1. Powierzający 

zwolniony jest z przekazywania dotacji celowej na kształcenie dzieci w przedszkolu 

specjalnym. 

Dyskusji nie podjęto. 

Wobec jednomyślności przedłożonych wniosków Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Pieczewski  przedłożył projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

przez Gminę Grabów porozumienia z Powiatem Łęczyckim dotyczącego powierzenia do 

realizacji zadania własnego z zakresu oświaty, polegającego na prowadzeniu przez Powiat 

Łęczycki przedszkola specjalnego w Zespole Placówek Edukacyjno – Wychowawczych w 

Łęczycy, który został przyjęty przy 12 głosach za przy obecności 12 radnych na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr VII/47/2011 



która stanowi załącznik do protokołu. 

 

18.Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski – przystąpił do udzielenia odpowiedzi na 

zgłoszone interpelacje i zapytania i tak: 

 - czy powołana została Komisja Alkoholowa- w tym roku zostało podjęte Zarządzenie Wójta  

z 15 lutego 2011r. o powołaniu komisji alkoholowej w składzie 5-osobowym w ramach 

oszczędności, 

- mało ludzi w GZGKiM i brak odkoszeń placów –Pan Dyrektor GZGKiM poinformował, że 

zgodnie z przepisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach mówi się 

wyraźnie, że właściciel nieruchomości jest zobowiązany do utrzymania czystości przed 

posesją do krawężnika chodnika ulicznego. Chodnik w okresie zimy przed posesją do 

uprzątnięcia przez właściciela. Dam przykład, działka Pana Krawczyka jest gruntem nie 

posesją i sprzątam, 

W dalszej kolejności Pan Wójt przystąpił do udzielania pytań. 

- kiedy wznowiona zostanie realizacja inwestycja kanalizacji- idą zgodnie z 

harmonogramem robót i nie chcą wyprzedzać by inwestycje wcześniej zakończyć. Wrócą 

najpóźniej 10 lipca br. 

- poprawki dotyczące mostku na Rgilewce- w najbliższym czasie zostaną ubytki 

zagruntowane i uzupełnione, 

- zakrzaczenie na drogach- otrzymałem odpowiedź od Powiatu, że w tym tygodniu będę 

dokonywać obkaszania poboczy, 

- ustosunkowanie się do wypowiedzi Pani Malinowskiej i Radnego Krawczyk nie chcę 

komentować, 

-studnia głębinowa- Wójt poinformował, że w Łęczycy było prowadzone postępowanie i 

otrzymał również pismo od Starostwa Powiatowego Łęczycy w odpowiedzi na pismo 

skierowane przez radnego Krawczyka Czesława i Radnego Starczyńskiego w kwestii 

dotyczącej wykonania urządzeń wodnych, że Zakład WILEC Sp. z o.o. posiadający chłodnię w 

Grabowie nie wykonał żadnego urządzenia wodnego bez pozwolenia wodno prawnego. Pobór 

wody do celów socjalnych technologicznych do dnia składania wyjaśnień przez przedstawicieli 

Zakładu tj. do dnia 21.04.2011 r. odbywa się wyłącznie z wodociągu gminnego na podstawie 

zawartej umowy z GZGKiM w Grabowie. Zakład planuje wykonanie studni głębinowej służącej 

do poboru wód podziemnych. Stan zawansowania zamierzenia jest na etapie zatwierdzonego 

projektu prac geologicznych na wykonanie otworu wiertniczego. 

-zakrzaczenia na drodze w Kurzjamie- jeśli została ta sprawa pominięta to trzeba będzie 

dokonać wykoszenia, 



-gimbus- została podjęta decyzja o dowozie wszystkich dzieci przez przewoźnika 

wyłonionego w formie przetargu Natomiast gimbus może być wykorzystywany do innych 

celów np: LKS. 

-przystanek w Sławęcinie- nie będzie remontowany, ponieważ koszty napraw 

przewyższają koszt postawienia nowej wiaty, która i tak będzie zdewastowana albo 

ukradziona,   

- co z odmuleniem Kanału Królewskiego- kilka dni temu przybył Pan Pijewski do Pana 

Sekretarza i zgłosił że na pewnej wysokości kanału zrobiła się wyrwa i piasek na łąkę 

wyrzuciło. Sekretarz zadzwonił do Pana Stańczyka w celu podjęcia działań a ten 

przekazał sprawę Panu Rajskiemu, któremu przekazano telefon Pana Pijewskiego do 

bezpośredniego kontaktowanie się między sobą.  

-liczba dzieci w klasie I i III dlaczego jest 19 uczniów- Pani Danuta Niewiadomska 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kadzidłowej udzieliła odpowiedzi stwierdzając że nie ma 

wpływu na planowanie rodziny i kompetencji bym doradzała dlaczego tak się zadziało. 

Mogę powiedzieć że  rok 2002 był tak liczny w urodzenia i ta klasa kontynuuje swą 

edukację od sześciolatków. Dlaczego się zadziało że I klasa jest mało liczna to znów 

problem rodzin , ale wniosek jest taki, szkoła bez przedszkola jest mało atrakcyjna, jeśli 

dzieci 3-4 letnie zaczęły swą edukację w przedszkolu w innej miejscowości i później jako 

sześciolatki do mojej placówki nie wracają. Państwo Radni byli u mnie i pytali się skąd 

pozyskałam dzieci, chodzi o te z gminy Olszówka. Z racji tej że jest niepewność tej szkoły 

bo o niej się często mówi i ją się tyka przez około 3 lata rodzice z naszych okolicznych 

terenów posyłają 3-latków do Głębokiego.  

19.Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono. 

20. Zamknięcie obrad sesji.  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński stwierdził, że porządek VII SESJI 

RADY GMINY został wyczerpany i tym samym zakończył obrady.  

 

     Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
 
PROTOKÓŁ SPORZĄDZIŁA:                                                                    PRZEWODNICZĄCY                                                                           

  
 Anna   Woźniak                                                                               RADY GMINY  GRABÓW  
                                                                                                              
 Inspektor UG                                                                                    Zbigniew Sobczyński 
                                                                                                                 
 

 

 


